

6 NOVEMBRE

Les "Arrangements proposés en vue de l'entrée de Terre-Neuve dans la Confédération" sont annoncés.

1948

30 JANVIER

Dissolution de la Convention nationale.

21 FÉVRIER

Formation de l'Association pour la Confédération de Terre-Neuve.

11 MARS

La dépêche du 2 mars du secrétaire d'État aux Relations avec le Commonwealth au gouverneur de Terre-Neuve annonçant que la Confédération sera une des questions au referendum est rendue publique.

20 MARS

Formation du parti pour l'union économique avec les États-Unis.

3 JUIN

Premier scrutin du referendum national.

22 JUILLET

Deuxième scrutin du referendum national.

30 JUILLET

Le Premier ministre annonce que le gouvernement du Canada accepte les résultats du referendum et désire entamer les négociations. Le gouvernement de Grande-Bretagne et le gouvernement de Terre-Neuve se disent d'accord.

5 AOÛT

Nomination des membres de la délégation de Terre-Neuve.

6 OCTOBRE

Première réunion entre le Comité du Cabinet et la délégation de Terre-Neuve aux négociations des Conditions de l'union.

13 NOVEMBRE

Des assignations sont signifiées à la Cour suprême de Terre-Neuve contre la Commission pour Terre-Neuve par six anciens membres de l'Assemblée de Terre-Neuve.

26 NOVEMBRE

Une motion présentée à la Chambre des Communes à Londres demande la restauration du gouvernement responsable à Terre-Neuve.

NOVEMBER 6

The "Proposed Arrangements for the Entry of Newfoundland into Confederation" are announced.

1948

JANUARY 30

Dissolution of National Convention.

FEBRUARY 21

Formation of Newfoundland Confederate Association.

MARCH 11

Despatch of March 2 from Secretary of State for Commonwealth Relations to Governor of Newfoundland announcing that Confederation will be one of the questions in the referendum is made public.

MARCH 20

Formation of Economic Union with the United States Party.

JUNE 3

First poll of national referendum.

JULY 22

Second poll of national referendum.

JULY 30

Prime Minister announces that the Government of Canada accepts the results of the referendum and is ready to begin negotiations. The Government of Great Britain and the Government of Newfoundland indicate their agreement.

AUGUST 5

Appointment of members of Delegation of Newfoundland.

OCTOBER 6

First meeting between Cabinet Committee and Delegation of Newfoundland to the negotiations of the Terms of Union.

NOVEMBER 13

Writs are issued in the Supreme Court of Newfoundland against the Commission of Government by six former members of the Newfoundland Legislature.

NOVEMBER 26

A motion presented in the House of Commons in London calls for restoration of responsible government in Newfoundland.